
 
 
 
        
 
 
2023-10-27 

 

 

   

  

  

  

  

 

   

B I G  B R O T T S F Ö R E B Y G G A R N A  I  G Ä V L E  

   
803 25 Gävle. Besöksadress: Nynäs Herrgård, Gavlegränd 2  

Tfn 026-17 80 00 (vx), 026-17 99 34, 35, 36 eller 17 97 20 (dir) Fax 026-17 99 40  

www.gavle/big.se 

Protokoll fört vid ledningsgruppsmöte BIG 2023-10-27 

 

Närvarande: 
Anna-Karin Wågberg Sperring Styrning och stöd Gävle 

Pernilla Dalborg  Social hållbarhet 

Jens Gagge   Styrning och stöd, säkerhet 

Susanna Wermaeus  Styrning och stöd, säkerhet 

Måns Jennehag  Polisen 

Charlotte Molarin  Polisen 

Marie Olsson   Utbildning Gävle 

Charlotte Oster  Livsmiljö Gävle 

Anna-Karin Eriksson  BIG 

Camilla Vallgren  Välfärd Gävle 

 

Delges närvarande, Anne Jäder, samt kommunstyrelsen. 

 

§ 1 Mötets öppnande  

Mötesordförande Anna-Karin Wågberg Sperring hälsade välkommen och 

öppnade mötet.  

 

§ 2 Dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 

. 

 

§ 4 Arbetsgruppens aktuella insatser 

Anna-Karin E gick igenom utskickat dokument. Se bifogat dokument. 

 

§ 5 Aktuellt från respektive huvudman 



  

  

 Sid 2 

 
 

 

 

 

 

   

 

   
 
 
 
 

Representanten för respektive huvudman beskrev vad som är aktuellt 

inom dess verksamhetsområde. 

 

Utbildning:  

Oroligt på gymnasie- och högstadieskolorna, vilket vi brukar se veckan 

före lov. 

 

Pågående arbete kring skolfrånvaro där statistiken inte ser positiv ut för 

Gävle jämfört med riket. Ny frånvarorutin är implementerad vilken 

initialt upplevs påverka personalens arbetsbelastning men förväntas ge 

positivt resultat långsiktigt. 

 

Gävlemodellens trygghetsenkät har genomförts av samtliga grundskolor 

under V42- V43. Resultatet sammanställs och skickas ut under V45. 

 

Säkerhetsavdelningen: 

Genomförts utbildningar för skolpersonal PDV samt hot och våld.  

 

Linn Cederholm von Schmalensee, BF strateg har fått i uppdrag att ta 

fram brottsförebyggande strategier. Lägesbilden ska vara klar till 

årsskiftet orsak- och konsekvensanalys till försommaren. Därefter vidtar 

arbetet med åtgärdsplaner. 

  

BOB-råd ska finnas på nationell, regional och lokala nivåer, ev även över 

kommungränserna. Nationella nivån drar i gång i december, regionala och 

lokala i maj. Den regionala nivån kommer ledas av Uppsala.  

 

GUV (Gävle Uppsala Västerås) – har träffats för att diskutera 

brottsförebyggande samarbete. Samtliga tre kommunstyrelseordföranden 

deltog med möjlighet att diskutera gemensamma frågor, ex HVB hem.  

 

SKR har kallat till en serie möten för kommundirektörer. Man har 

exempelvis diskuterat utmaningarna med att rekrytera personal till SIS 

hem i avlägsna områden där man frågat sig om kommunerna kan hjälpa 

staten med rekrytering?  

 

Inlett brottsförebyggande samarbete gällande området Bomhus. 

 

Polisen: Andersberg och Sätra är i dagsläget prioriterade områden, både 

här och nu, men även långsiktigt genom att ha tillit till samverkande 

myndigheters arbete. Man ser behov av att hitta viktiga personer i 
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civilsamhället och föreningslivet för att bygga tillit, tillika trossamfunden. 

Fritidsgårdarna speglar hur vi har det i samhället. Polisen upplever att det 

i dagsläget finns en bra samverkan med fritidsgårdarna som de menar väl 

speglar samhället i nuläget. 

 

Bomhus – Fritidsgården Legenden är en knutpunkt för den oro som 

upplevs i området, 61 unga besökte gården en onsdagskväll bemannad 

med två personal.  

 

BOB (barn i organiserad brottslighet) Ansvarar för att det sätts samman 

ett BOB råd.  

 

Inplanerat möte med SHU i december för att bland annat diskutera ”Våga 

bry dig”. Från polisens håll är man mycket nöjd med hur kommunen 

arbetat för att nå ut med ”Huskurage” för att långsiktigt motverka våld 

och dåligt mående hos barn. 

 

Det finns också att samarbete med Arina Jasinski, SG/säkerhet gällande 

våldsbejakande extremism, man vill bland annat motverka 

desinformationskampanjer och bättre nå fram till elever med långvarig 

frånvaro som riskerar bli radikaliserad. Finns även ett samarbete med 

trossamfunden.  

 

Kriminologerna har samlat in information från medborgarna kring 

efterfrågan på narkotika, det ska presenteras 15/12. Anna-Karin W bokar 

lokal och skickar information till berörda. 

 

 

Livsmiljö: Insatser har genomförts på fritidsgården Treffen i Sätra under 

hösten, antalet besökare har minskat miljön har blivit bättre.  Det har 

signalerats om oro från biblioteket vilket också har bemötts.  

 

I Bomhus (Legenden) finns en mycket stor oro gällande förekomst av 

droger samt många besökare. Gavlegårdarna har gått in med stöd och ser 

över möjligheten att starta fler aktiviteter. 

 

I Andersberg finns också en stor oro. Där ha ”mötesplatsen” minskat 

öppettiderna samt sänkt åldersgränsen.  

 

Forsbacka bruk har öppnat nya lokaler och tittar på aktiviteter som kan 

locka dit ungdomarna.  
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Medel har sökts och beviljats där man tillsammans med representanter 

från fritidsgårdarna kommer besöka Sundsvalls kommun för studiebesök, 

erfarenhetsutbyte och föreläsning. 

 

Arbetet med att fysiskt och psykiskt tillgänglighetsanpassa fritidsgårdarna 

fortgår – alla ska känna sig välkomna.  

 

Det har beviljats medel till lovaktiviteter, och det pågår diskussioner om 

hur vi bättre når ut med kulturutbudet till barn och unga. Det finns planer 

att genomföra olika insatser för att locka unga till att vilja arbeta med 

kultur.  

 

”Fritidskort” ska införas för barn och unga vars vårdnadshavare beviljats 

bostadsbidrag. Det är ännu oklart hur utlämnandet ska organiseras.  

 

Omorganisation inom Livsmiljö med en minskning från åtta till fem 

enheter. Den nya organisationen presenteras 15 november och börjar gälla 

från 1 januari 2024. 

 

Socialhållbarhet: Trygghetsvandring SNÖ (Gävle strand, Nordost, 

Öster) har genomförts och resultatet håller på att sammanställas. Inte så 

många besökare från Öster, man analyserar vad orsaken kan bero på; 

eventuellt en miss i information/kommunikation. Många tjänstepersoner 

deltog dock. 

 

Planer i gång för en ny kampanj ”Gävle mot narkotika” slutet maj/juni, 

vecka 22. Liknande den förra året men med representanter från fler 

sektorer.  

 

Sökt projektpengar gällande könsstympning men tyvärr fått avslag.  

Hoppas kunna använda andra medel. Räknar med att kunna använda 

Sätras modell anpassat utifrån Andersbergs behov och förutsättningar. 

Projektledare kan bli någon från förskolan. Viktigt att även Vittraskolan 

involveras.  

 

MVP fritid är på gång mer info vid nästa möte. 

 

Testverksamhet i Andersberg gällande myndighetsnärvaro från och med 

torsdag 9/11 till 14/12. Två timmar varje torsdag kommer olika 

kommunala representanter finns tillgängliga i Andreassalen, till exempel 
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vuxenutbildningen, familjestödet och kundtjänst. Syftet är att träffa och 

nå ut till fler människor och målet är bl. a. att på så vis få fler i 

sysselsättning.  

 

Diskussion pågår i samverkan med UG gällande simkunnigheten bland 

eleverna.  

 

Många familjer har det tufft ekonomiskt. Risker och konsekvenser kan 

komma att bli mkt stora. Idag får omkring 1% av Gävles befolkning mat 

av matakuten. Kartläggning av behov och det stöd som finns behövs 

göras för att kunna se över vilka resurser som finns. Vad kan vi göra för 

att stötta människor som kan behöva hjälp? Börjar internt men tänker 

även att man kan fråga civilsamhället. Kan få stora konsekvenser om vi 

inte gör något.  

 

Fått uppdrag från politiken att samla ekonomiskt starka resurser i 

näringslivet med mål att arbeta för social hållbarhet bland barn och unga 

(Microsoft, LF Gävleborg etc) – hur kan vi arbeta proaktivt för att kunna 

satsa på barn o unga? 

 

Välfärd: 

Välfärd gör största satsningen på länge gällande brottsförebyggande 

arbete. Bland annat har man utökat antalet fältare till åtta och möjliggjort 

att de kan vara ute mer. Kvällsbemanningen har spetsats till och man har 

riktat sig mot fritidsgårdarna vilket till ett ökat antal orosanmälningar som 

i sin tur kan skapa oro och sätta i gång processer.  

 

I Andersberg finns många vuxna runt barn och unga men reagerar inte vid 

oro som man förväntar sig. De upplevs veta och känna till mycket men 

väljer att inte agera. Utbildning för att stötta de vuxna kan vara en väg. 

 

I Bomhus finns kluster av ungdomar som utmanar och man kan även se 

att skadegörelsen har ökat. Det har även observerats att många yngre barn 

är ute sent på kvällen.  Särskild insats har riktats mot Legenden och ett 

planeringsmöte är på gång hur vi tillsammans kan stärka upp? Flera extra  

saker görs redan.  

 

Fältgruppen har tillsammans med familjestödet startat samarbete med 

moskén. 
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Shanazi hjältar, har beslutat att inte starta någon ny killgrupp utan istället 

fortsätta lägga fokus på de 28 som redan finns i verksamheten. En 

framgång att samtliga deltagare som tagit studenten har fått jobb. Flera av 

jobben är i Sätra.  

Shanazi hjältinnor har börjat rulla i gång och arbetar nu med information 

och planering där stort fokus handlar om säkerhet för både deltagare och 

ledare. 

Drogfri skola har mycket att göra. De har sammanställt förra läsårets 

arbete vilket resulterade i 278 ärenden och orosamtal med anledning av 

narkotika. 69% av samtliga ärenden har kissat positivt eller erkänt. De har 

totalt gjort 497 drogtester.  På fordonsprogrammet samt två 

avgångsklasser har rutintester på samtliga elever genomförts. 

 

 

§ 6 Övriga frågor 

 

 

§ 8 Mötet avslutas 

Anna-Karin tackade för visat intresse och avslutade mötet. 

 

 

Vid protokollet  Justeras  

 

Anna-Karin Eriksson  Anna-Karin Wågberg Sperring 


